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Protokół Nr XLII/2023 
z posiedzenia XLII sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 19 grudnia 2023 roku 
 
Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w sali konferencyjnej UG Fabianki. Zwołane w trybie art.20 
ust.1 ustawy o samorządzie gminnym. W sesji uczestniczyli radni, sołtysi według załączonej listy 
obecności oraz Wójt Gminy Fabianki – Zbigniew Słomski,  Kierownicy Referatów UG Fabianki                  
w zakresie przedmiotowych uchwał oraz przedstawiciele rad sołeckich i radni powiatowi z terenu 
Gminy Fabianki. Obrady XLII  sesji rozpoczęły się o godz. 12.00 i trwały do godz. 14.30.  
 
Ad.1 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XLII sesji Rady Gminy Fabianki.                     

Po zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi                                
na wymagane kworum. Obecnych 15 radnych. Przewodniczący RG powitał wszystkich 
Radnych, Radnych Powiatu Włocławskiego, Sołtysów oraz Wójta Gminy Fabianki i przybyłych 
gości.  Poprosił radnych o zalogowanie się do systemu. 

 
Ad.2 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – ogłosił dyskusję nad porządkiem obrad sesji po czym zgłosił 

wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktu 4 i 5 -Sprawozdania z działalności 
Przewodniczącego RG oraz Sprawozdania z działalności Wójta Gminy Fabianki oraz ujęcie            
w porządku obrad jako pkt 7 podpunkt 12 projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gminą Fabianki oraz 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów.  

 
 Brak dalszych wniosków do treści porządku obrad. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XLII 

sesji  z wprowadzonymi powyżej poprawkami.  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 
przyjęła porządek obrad XLII sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 

„    1. Otwarcie XLII sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia XLI sesji z dnia 8 listopada 2023r. 
4. Analiza informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Fabianki. 
5. Uchwalenie budżetu gminy na 2024 rok: 

  1) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie budżetu, 
  2) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania 

planowanego deficytu, przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok,  
  3)  analiza projektu budżetu na 2024 r., 
  4)  wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy dotyczące projektu budżetu na 2024r., 
  5)  dyskusja 
  6)  podjęcie uchwały w sprawie budżetu na rok 2024, 
  7) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały o Wieloletniej 
 Prognozie  Finansowej, 
  8) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2024 -  

2034. 
6. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy oraz Klubu „Jedność” i „Wspólna Sprawa”. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmian do budżetu na 2023 rok, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2023 -  2033, 
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3) przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 
pobierających naukę na terenie Gminy Fabianki”, 

4) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy                      
w zakresie dożywiania na lata 2024-2028”, 

5) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego                          
w Fabiankach, 

6) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 
dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub zasiłku celowego 
na zakup żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych oraz 
określenia zasad zwrotu wydatków osobom i rodzinom objętym programem „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2024-2028, 

7) zmiany uchwały nr XLI/415/2023 z dnia 8 listopada 2023r., 
8) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
9) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, 

jednostka ewidencyjna Fabianki,  
10) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Bogucin, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
11)  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                      

i Narkomanii na 2024 r. 
12) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem jest Gminą Fabianki oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
 8.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
 9.  Sprawy różne. 
10.  Zamknięcie obrad XLII Sesji Rady Gminy w Fabiankach. „ 
 

Ad.3 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu z XLI  sesji RG                                                  

z dnia 8 listopada 2023 r.  
 
Nikt z obecnych nie zgłaszał uwag do protokołu. Następnie Przewodniczący RG zarządził 
głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” 
przyjęła protokół z sesji Nr XLI/2023 z dnia 08.11.2023 roku.   
   (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 

Ad.4 
 

Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty – poinformował, iż zgodnie z  ustawą  Prawo oświatowe  
została przedłożona Radzie Gminy Fabianki informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych 
za poprzedni rok szkolny. Stwierdził, iż jest to sprawozdanie z wykonania obowiązków 
nakładanych na gminę przez kilka ustaw, między innymi przez prawo oświatowe, ustawy                       
o systemie oświaty i karty nauczyciela. Zadania, które ma gmina wykonywać w stosunku                     
do placówek oświatowych, to między innymi zapewnienie warunków do działania szkół                            
i przedszkoli, bieżące utrzymywanie budynków, remonty, finansowanie wynagrodzeń 
nauczycieli i ich dokształcania, wyposażenia w sprzęt i pomoce dydaktyczne, a także 
dotowanie przedszkoli niepublicznych, zapewnienie dowozu uczniów i dożywianie, stypendia 
materialne i wiele jeszcze innych. Obecnie gmina jest organem prowadzącym dla 4 szkół 
podstawowych. W poprzednim roku szkolnym szkoły liczyły 840 uczniów. Dotowane są 3 
przedszkola niepubliczne. Łącznie do wszystkich placówek w roku sprawozdawczym 
uczęszczało 992 uczniów. Wydatki na oświatę w 2022 roku wyniosły 1.460.200 zł. Ilość 
uczniów wzrosła w stosunku do poprzedniego roku szkolnego o 16 uczniów. Wyniki 
egzaminów ósmoklasisty były bardzo dobre. Język polski powyżej średniej nawet krajowej,                 
a matematyka i język angielski powyżej średniej wojewódzkiej. 

 
Dyskusja nad informacją.  
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Brak zapytań.  
 
Ad.5 
 
1) 
Przewodniczący RG – poinformował, że treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej                                     

o przedłożonym projekcie budżetu na 2024 rok została wszystkim radnym załączona                           
do materiałów na sesję. Zapytał czy chciałby ktoś zgłosić jakieś uwagi w zakresie opinii RIO.  
(Opinia RIO w załączeniu do protokołu) 

 
Brak zapytań. 
 
2) 
Przewodniczący RG – nadmienił, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu, przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej                   
na 2024 rok także była załączona radnym w materiałach. (w załączeniu do protokołu) Poprosił 
o ewentualne zapytania. 

 
Brak zapytań. 
 
3) 
Przewodniczący RG - zarządził dyskusję nad projektem budżetu na 2024 rok. 
 
Skarbnik – poinformowała, iż projekt budżetu został radnym przedstawiony w formie opisowej                          

i tabelarycznej zgodnie z przepisami o finansach publicznych. Na posiedzeniu komisji 
omówione zostały poszczególne wydatki. Dochody na przyszły rok zaplanowane są                          
w wysokości 58.462.580 zł. Z tego dochody bieżące 45.306.629 zł, dochody majątkowe 
13.155.951 zł. Wydatki na przyszły rok to jest kwota 76.347.160 zł. Z tego wydatki bieżące 
44,943.583 zł, wydatki majątkowe bardzo duża kwota 31.403.577 zł. Deficyt budżetu na rok 
2024 to jest kwota 17.884.580 zł. Przychody łącznie 18.340.792,20 zł. W przyszłym roku kwota 
rozchodów w budżecie zaplanowana jest w wysokości 45.6212,20 zł. Szczegółowo wszystkie 
dane zostały przedstawione w wersji tabelarycznej.   

 
Wójt – poinformował, iż w budżecie zostały ujęte wszystkie zadania, które wskazują mieszkańcy na 

zebraniach sołeckich dzieląc fundusz sołecki na kolejny rok. Oczywiście nie na wszystkie 
zadania posiadamy wystarczające środki finansowe i dlatego też będziemy dokonywać zmian 
w budżecie. Wskazał, że jesteśmy po wyborach i zmianie władzy. Trzeba liczyć się ze zmianą 
aktualnie rządzących podejścia w zakresie środków z KPO i unijnych środków spójności.  
Jeżeli chodzi o środki spójności, to mamy tam niemały limit środków na nasze działania, 
między innymi na kanalizację. W budżecie mamy już zabezpieczone środki finansowe, lecz 
nie mamy podpisanej promesy, stąd też deficyt jest dosyć wysoki. Skutkiem tego jest fakt,                 
że  jeszcze na niektóre programy nie mamy zawartych umów i promes. Z tego względu nie 
możemy ich dzisiaj umieścić w dochodach budżetu. W KPO na drogi mamy  prawie 4,5 miliona 
złotych. Z własnych środków także przeznaczamy na drogi. Są realizowane te drogi, które są 
podejmowane uchwałą na zebraniach sołeckich. Wskazał, że jak zawsze deklaruje                              
na zebraniach inne drogi nie będą realizowane, jak tylko te, które mieszkańcy podejmują                    
na zebraniach sołeckich. Czasem pojawiają się pewne zarzuty, dlaczego ta droga, a nie inna, 
więc wyjaśnił, że zawsze bazuje na decyzjach mieszkańców i tego będzie bronił. To właśnie 
mieszkańcy najlepiej wiedzą, którą drogę na obecnym etapie należy realizować. Wiadomo,              
że mieszkańców nam przybywa i dróg nam przybywa, bo też wiele dróg przejmujemy. Niektóre 
drogi, które przejmujemy, są drogami stanowiącymi dotychczas własność prywatną i nie 
zawsze były należycie utrzymane, a to generuje też pewne koszty. Mieszkańcy często 
oczekują szybkiej modernizacji przekazanej drogi. Gmina stara się realizować to w miarę 
możliwości. Wójt uważa, że przedstawiony budżet jest bardzo dobrym budżetem. Dokonano 
właściwej diagnozy i wszystkie zadania, które załatwiają takie podstawowe problemy jak 
między innymi budowa wodociągów. To bardzo ważny aspekt aby uniknąć skrajnych sytuacji, 
kiedy mamy konieczność w wyniku suszy podać wody o około 300% więcej niż poza sezonem. 
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Jest to czasami niemożliwe, jednak w tym roku daliśmy Radę, mimo że były spadki ciśnienia    
i były momenty, że tej wody prawie nie było. Stwierdził, że nie było takich przypadków, żeby 
wody nie było wcale. Trzeba sobie zdawać sprawę z tego, że żaden samorząd nie da rady 
zabezpieczyć takiej ilości wody przy takiej suszy i przy takim rozbiorze. Stwierdził,                                 
że w miastach gdy pojawia się zużycie wody więcej niż 15%, automatycznie wszystkie parki, 
trawniki są niepodlewane. Jako Wójt tylko apeluje do wszystkich mieszkańców, aby unikać 
podlewania w okresie suszy. Planowanych do realizacji w tym roku jest 6 wodociągów 
głównych.  W tym zakresie są największe niedociągnięcia z przeszłości. Jest zamontowana 
zbyt mała średnica przepustowości rur wodociągowych i w większości są to rury azbestowe. 
Fakt ten  wymusza na nas konieczność wymiany urządzeń. Podkreślił, że bez środków z KPO 
nie jesteśmy w stanie zrealizować tych zadań. Są te zadania ujęte w budżecie w celu 
skorzystania z możliwości pozyskania środków finansowych na ich realizację. W momencie, 
kiedy środki się tylko pojawią określamy własny wkład finansowy budżetu, bo taka jest 
specyfika pozyskiwania dofinansowania. Do każdego zadania wymagane  są też środki 
własne. Zasygnalizował, ze jesteśmy jedną z gmin z najmniejszym zadłużeniem w kujawsko- 
pomorskim. Zadłużenie gminy jest na poziomie 3%, co daje nam zielone światło                                   
do maksymalnego wykorzystania środków z KPO w przyszłym roku. Mamy gotowe projekty                
a niektóre też kończymy opracowywać. Nadmienił, iż co do realizowanych projektów pojawił 
się problem z projektem na kanalizację w Cypriance. W ubiegłym roku, kiedy daliśmy projekt 
do uzgodnienia, niestety RDOŚ go nam nie uzgodnił, tylko nałożył na nas wymóg opracowania 
raportu środowiskowego z uwagi na funkcjonujący obszar Natura 2000. Aktualnie jesteśmy               
na etapie opracowania tego raportu. Przy optymalnych warunkach powinniśmy go na lipiec, 
sierpień mieć gotowy. Wówczas jeżeli będzie jeszcze taka możliwość i programy, to na pewno 
będziemy składali wnioski i aplikowali o środki z nowej perspektywy spójności. Stwierdził, że 
budżet przedstawiony Radzie uważa za budżet, który ma działanie społeczne, bo chociażby 
funkcjonowanie domów dziennego pobytu w gminie musimy sfinansować z budżetu w 100% 
bo nie ma na styczeń dofinansowania na ich działalność. Dopiero od lutego będą nowe umowy 
i wówczas będzie możliwość ubiegania się o zwrot poniesionych kosztów własnych. Stwierdził, 
że nie wyobraża sobie na dzień dzisiejszy tego, że mielibyśmy wstrzymać działalność tych 
obiektów. Dla wielu seniorów jest to drugi dom rodzinny. Poprosił członków Rady, aby 
pozytywnie zaopiniowali przyjęcie budżetu na 2024 rok, bo uważa, że to jest budżet, który jest 
bardzo rozwojowy. Z raportu kierownika oświaty wynika, że dzieci w szkołach przybywa. Nie 
wynika to z faktu, że jest więcej urodzeń tylko z faktu, że  mamy więcej mieszkańców, a to też 
generuje zapotrzebowanie na wodę i kanalizację. W przyszłorocznym budżecie przewidziana 
została także pomoc mieszkańcom w działaniach z zakresu ochrony środowiska, które mają 
wpływ na dynamiczny rozwój regionu. Uważa, że ten budżet jest odzwierciedleniem potrzeb 
mieszkańców. Poprosił o aprobatę projektu budżetu na 2024r.  

 
4) 
 
Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie wniosków komisji oraz klubu Radnych                       

co do budżetu. 
 
Radny Krzysztof Górecki – przedstawił pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w zakresie projektu budżetu i WPF na 2024 
rok. Członkowie komisji w dniu 13.12.2023r. zaopiniowali pozytywnie powyższe projekty 
uchwał poprzez głosowanie: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

 
Radny Andrzej Zieliński – przedstawił pozytywną opinię Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw 

Budżetowych wypracowaną w zakresie projektu budżetu na 2024 rok i Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy z posiedzenia komisji w dniu 13.12.2023r. Projekt budżetu głosowano 
następująco: 5 za, 0 przeciw 1 wstrzymujący się. Projekt WPF na lata 2024 – 2034 głosowano: 
6 z, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

 
Radna Ewa Szczepańska  – poinformowała, iż Klub Wspólna Sprawa nie wypracował opinii                             

w zakresie budżetu na 2024r. 
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Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński – poinformował, iż członkowie Klubu Radnych „Jedność” 
także nie opiniowali budżetu na 2024 rok. 

 
Brak dyskusji w temacie przedstawionych powyżej wniosków komisji i Klubów Radnych. 
 
5) 
 
 Dyskusja nad budżetem na 2024 rok 
 
Radny Wojciech Mosakowski – stwierdził, że tak jak na posiedzeniu Komisji tak i teraz też 

zagłosuje za nowym budżetem, ale to przede wszystkim dlatego, że zmieniła się tutaj sytuacja 
polityczna. Nie chce wchodzić głęboko w politykę, ale wiadomo, że są teraz inne rządy i tak 
naprawdę nie wiadomo, jakie czekają nas niespodzianki i jaki jest budżet państwa oraz 
wydatki? Odniósł się tutaj do budżetu gminy na 2024 r., bo Pan Wójt powiedział, że budżet 
załatwia wszystkie potrzeby społeczne. On osobiście akurat ma inne odczucie, bo od wielu lat 
niestety jako solista, interweniuje i składa interpelacje o jakąś salę czy świetlice w Szpetalu 
Górnym. Mieszkańcy tego sołectwa stanowią 1/4, czy nawet może 1/3 liczby mieszkańców 
całej gminy a nie mają gdzie się nawet spotkać. Korzystają z dwóch miejsc, z których jedno 
jest prywatne a drugie w posiadaniu parafii. Stwierdził, że zawsze walczył o takie rzeczy, teraz 
mamy zapewnione środki na sołectwo Krępiny, a Wójt wspomina też o podejmowanych 
działaniach w tym zakresie w Fabiankach. Zawsze był za zaradnym gospodarowaniem.                    
Z przewodniczącym walczyliśmy o Urszulewo,  żeby mogło funkcjonować jednak nie odczuwa 
od strony projektodawcy budżetu a szczególnie od radnych jakiegoś wsparcia  w kwestii 
sołectwa Szpetal Górny. Tak uważa. To już jest piąty budżet tej kadencji i uważa to troszeczkę 
za naszą porażkę.  

 
Wójt – stwierdził, że nikt nikomu nie zabroni zgłaszania krytyki. Dodał, że jasno powiedział,                           

że wszystkie zadania są ujęte, ale też powiedział wyraźnie, że będą dokonywane zmiany                    
w tym projekcie budżetu. Tak jak powiedział radny nie wiemy dzisiaj, czy będzie możliwość 
budowania nowych obiektów. Jeżeli chodzi o środki unijne na dzień dzisiejszy jest to duża 
niewiadoma. Chcąc zachować pewną proporcję i nie tworzyć zbędnego deficytu uznał, że 
należy skupić się na dotychczasowych wnioskach. Nie ma dużego nacisku ze strony 
mieszkańców na budowę świetlicy więc nie jest to chyba tak pilne zadanie. Oczywiście 
pojawiają się pojedyncze wnioski. Ale dzisiaj mamy poważniejsze zadania. Nie jest też 
prawdą, że nie mają mieszkańcy Szpetala Górnego gdzie się spotkać, bo mają takie 
możliwości. Szkoła również jest obiektem publicznym, gdzie można ją wykorzystywać na 
każdego rodzaju spotkania poza imprezami podczas których spożywa się alkohol. Stwierdził, 
że to nie jest tak, że my czegoś nie chcemy. To musi być konkretne stanowisko, poparte też 
podziałem Funduszu Sołeckiego, jak to robią inne sołectwa. Jeżeli taki wniosek padłby na 
zebraniu, to on nigdy się nie sprzeciwia inicjatywie oddolnej. Jeżeli byłoby poparcie ze strony 
mieszkańców i byłaby jakaś kwota przeznaczona z Funduszu sołeckiego, to też miałoby 
odzwierciedlenie w budżecie. Takiego jednak wniosku i takiej decyzji nie było. Stąd też nie ma 
w budżecie. Nie twierdzi, że jednak nie może być w przypadku gdy pojawi się taka możliwość 
i będzie możliwość budowania nowych obiektów. Zdaje sobie sprawę, że takie 
zapotrzebowanie jest ale uważa, że mieszkańcy Szpetala Górnego też podchodzą do tego 
roztropnie i odpowiedzialnie z tego względu, że wiedzą, że na dzień dzisiejszy dla nich 
kanalizacja, czy problem z wodami opadowymi to jest priorytet. Wskazał na możliwość 
współpracy z OSP w Szpetalu Górnym. Korzystając z okazji podziękował druhom strażakom 
z tej jednostki za włożony wkład w remont tego obiektu i budowę garażu, gdzie dzięki ich pracy  
bardzo szybko powstał nowy garaż. Nadmienił, że musimy poddać sobie pod rozwagę i  
dyskusję budowę nowego obiektu bo dzisiaj budowanie nowych obiektów tam, gdzie są tereny 
osiedlowe, powoduje często konflikty. Przytoczył przykład nowego obiektu w Szpetalu 
Górnym,  który jest piękny i promuje gminę lecz jego funkcjonowanie napotyka na wiele 
sprzeciwów ze strony mieszkańców. Wynika to z faktu, że dzisiaj nie każdy ma takie same 
priorytety i oczekiwania. To nie jest tak że, wszyscy chcemy tego samego. Tak nie jest. Dzisiaj 
trzeba szukać takiego terenu, który jest poza osiedlem. Poprosił o niekomentowanie problemu 
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w ten sposób, że jest Szpetal Górny pomijany. Czasami trzeba dokonywać wyborów 
koniecznych co wcale nie znaczy, że wniosek radnego nie uzyska aprobaty.  

 
Radny Mosakowski - poprosił aby Wójt przejrzał swój zeszyt z notatkami z 2022 roku. Na zebraniu 

w zakresie funduszu sołeckiego w Szpetalu Górnym zgłosił taki projekt. Taki pomysł radny 
przedstawił na zebraniu z udziałem około 120 osób. Wówczas Wójt powiedział, że to jest 
świetny pomysł i pan zapisał to zadanie w swoim zeszycie. Także prosi, aby Wójt nie mówił, 
że nie padło takie coś na zebraniu. Mało tego wówczas Wójt potwierdził, że jest to świetny 
pomysł.  

 
Wójt- dodał, że przecież wyraźnie powiedział, że był taki wniosek, ale nie poparty decyzją 

mieszkańców, którzy to przeznaczają pewną kwotę środków na dane zadanie. Powtórzył,                   
iż wyraźnie to powiedział.  

 
Radny Andrzej Zieliński – stwierdził, że chciałby dodać od siebie tylko tyle, że wszyscy radni 

pamiętają jak 2 lata temu podczas sesji budżetowej zgłaszany był problem z wodą w całej 
gminie. Podjęliśmy się tutaj działań, jeśli tylko będzie możliwość, żeby zapewnić mieszkańcom 
to, co jest najważniejsze. Rozumie, że dla radnego jest to ważna sprawa, ale chyba ważniejszą 
rzeczą było to, że w tym budżecie przeznaczyliśmy ponad 3 miliony złotych na nową nitkę 
wodociągu, gdzie zmodernizowane zostało ujęcie w Chełmicy i będziemy starali się                              
to zobowiązanie, jakie wtedy dał pan wójt przed radnymi i przed mieszkańcami dał realizować. 
My staramy się tej obietnicy dotrzymać i sam pan radny też kilkakrotnie twierdził, że czeka nas 
naprawdę tragedia w tym zakresie jeśli nie zrobimy czegoś z modernizacją naszych 
wodociągów. Osobiście uważa, że jest to potrzebne, ale na obecną chwilę mamy dużo 
ważniejsze sprawy.  

 
Radny Wojciech Mosakowski - stwierdził, że nie przekonał go swoją wypowiedzią Przewodniczący 

komisji. 
 
Brak dalszych głosów w dyskusji nad budżetem na 2024r. 
 
6) 
 
Przewodniczący RG – oczytał projekt uchwały budżetowej na 2023 rok.  Następnie zarządził 

głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzym. się” podjęła 
uchwałę Nr XLII/425/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu na rok 2024    
                                                (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
Przewodniczący RG – złożył gratulacje panu Wójtowi i Pani Skarbnik z uwagi na uchwalony budżet 

na 2024 rok. Podziękował  im za ciężką wielotygodniową pracę nad opracowaniem projektu. 
 
Wójt - podziękował wszystkim za zgłoszone pomysły i aprobatę jego wniosków. Podziękował Pani 

Skarbnik oraz wszystkim kierownikom referatów za ich pracę nad budżetem. Stwierdził, że 
chcąc osiągnąć wszystkie wskaźniki narzucone przez Ministerstwo Finansów w momencie 
opracowania projektu budżetu trzeba poświęcić sporo pracy. Budżet bowiem znaleźć swoje 
odzwierciedlenie w projekcie a to wiąże się z obowiązkiem trzymania pieczy nad realizacją 
przewidzianych do realizacji zadań. Nadmienił, że mamy pewne problemy, jeżeli chodzi o 
uzyskanie tak zwanej nadwyżki operacyjnej. Nadwyżka operacyjna jednostki samorządowej 
to różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi oraz odpowiednio deficyt 
operacyjny w przypadku osiągnięcia ujemnego wyniku bieżącego. Stwierdził, że każdy kto ma 
przed sobą budżet, to widzi ile z budżetu gminy musimy łożyć na samą oświatę. Oczywiście 
nie uważamy, że te pieniądze gdzieś idą i są zmarnowane. Są to jednak bardzo wysokie koszty 
kształcenia dzieci i utrzymania placówek oświatowych. Gdyby chociaż połowa tych środków 
została w budżecie, to pozwoliłoby nam  na realizację inwestycji w kwocie 3 milionów złotych. 
Wówczas między innymi można by te środki przeznaczyć na wszelkiego rodzaju świetlice i 
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tym podobne. Każdy życzył by sobie tego aby każde sołectwo miało swoją świetlicę. 
Nadmienił, że będą prowadzone działania mające na celu, aby zarówno w Szpetalu Górnym 
jak i w innych sołectwach też tego typu obiekty powstawały. Oczywiście wówczas gdy będą 
na to uruchomione programy pozwalające pozyskać środki zewnętrzne. Podziękował.  

 
7) 
 
Przewodniczący RG – poinformował, iż nie będzie odczytywał treści opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonym projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2024 – 2034, bowiem została ona załączona każdy radny otrzymał w materiałach. Opinia 
ta jest pozytywna. 

 
8) 
 
Skarbnik – poinformowała, iż uchwała o Wieloletniej Prognozie Finansowej musi być przyjęta wraz                                  

z budżetem. Uchwała zawiera wykaz przedsięwzięć na lata 2024-2034. 
 
Przewodniczący RG - wyjaśnił, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

został przedstawiony i dyskutowany na posiedzeniach komisji. Zapytał czy są jakieś zapytania 
w tej sprawie? Z uwagi na brak zapytań zarządził głosowanie. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XLII/426/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Fabianki na lata 2024 - 2034. (w załączeniu wykaz imienny głosowania)  
 
Ad.6 
 
Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie wniosków komisji oraz klubów radnych. 
 
Radny Krzysztof Górecki – odczytał wnioski  z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego wypracowane na posiedzeniu w dniu 13 
grudnia 2023roku. (w załączeniu do protokołu). 

 
Radny Andrzej Zieliński  – przedstawił wnioski z posiedzenia Komisji  Rolnictwa, Rozwoju Gminy 

i Spraw Budżetowych z dnia 13.12.2023r.  
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński– odczytał wnioski Klubu Radnych „Jedność” z dnia 

13.12.2022 r.  
 
Radna Ewa Szczepańska  – przedstawiła wnioski z posiedzenia Klubu Wspólna Sprawa z dnia 

18.12.2023r. ( w załączeniu do protokołu) 
 
Brak dyskusji w temacie przedstawionych powyżej wniosków komisji. 
 
Ad.7 
 
1) 
 
Przewodniczący RG - zarządził dyskusję nad projektem zmian do budżetu na 2023r. 
 
Skarbnik Gminy - poinformowała ,że radni przed posiedzeniem komisji otrzymali projekt uchwały 

zmieniającej budżet, który był omawiany na Komisji. W międzyczasie z racji końca roku doszły 
nam zmiany, które należy uwzględnić w budżecie na 2023 rok.  Wynikają one z otrzymanej 
decyzji o dotacjach. W dniu dzisiejszym radni dostali nowy projekt uchwały z załącznikami, 
który nawiązuje do pierwotnego projektu. W rezultacie po zmianach dochody będą wynosiły 
53.630.018,71 zł. Dochody zwiększamy o kwotę 433.335,14 zł. Natomiast wydatki będą 
wynosiły po zmianie kwotę 66.067.305,71 zł. Wydatki zmniejszamy o kwotę 9.732.804,86 
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groszy. Deficyt w tej uchwale zmieniającej zmienia się do kwoty 12.437.287 zł. To co nie było 
omawiane na Komisji, czyli te dotacje, o których już wspomniała przedstawia załącznik numer 
jeden. Obejmuje on otrzymaną dotację w rozdziale 85228 -8.950 zł na organizowanie 
świadczeń usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi - w dziale 855 rodzina, rozdział 85502 świadczenia rodzinne i świadczenia                    
z funduszu alimentacyjnego to jest kwota 19.400 zł i rozdział 85504 -Wspieranie rodziny kwota 
2000 zł. Są to środki z Funduszu Pracy na asystenta rodziny. Tak samo wygląda to w tym 
samym rozdziale po stronie wydatków. Oprócz tego w wydatkach w załączniku numer 2 
zamiast rozdziału 926 powinien być dział 900 i rozdział 90005 Ochrona Powietrza 
Atmosferycznego i Klimatu kwota 1.150 zł i w rozdziale 75412 ochotnicze Straże Pożarne ujęty 
był tylko jeden § zakup materiałów i wyposażenia -30.000 zł, natomiast tutaj powinno być 
rozdzielone na dwa paragrafy 3020 wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń na kwotę 
8.250 zł i § 4210 zakup materiałów i wyposażenia na kwotę 21.750 zł0. Ogólnie jest to kwota 
30.000 zł. Przypomniała, że tak jak tłumaczyła na posiedzeniach Komisji są to środki 
otrzymane z Ministerstwa Sprawiedliwości i dopiero po zakupach wiadomo było, jakie będą to 
konkretnie paragrafy. Na tym zakończyła.  

 
Przewodniczący RG – ogłosił dyskusję. 
 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym imiennym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”,                              
0 „przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XLII/427/2023 z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie zmian 
do budżetu na 2023 r. 
 
2) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Panią Skarbnik  o przedstawienie uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2023- 2033. 
 
Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że w tej uchwale uaktualniony został załącznik nr 1 zgodnie                              

ze zmianami w budżecie. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2023- 
2033. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym imiennym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”,                    
0 „przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XLII/428/2023 z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2023- 2033. 
 
Przewodniczący RG – zarządził przerwę w obradach  XLII sesji RG Fabianki.  
 
15 minut przerwy. 
 
Przewodniczący RG – wznowił obrady XLII sesji rady w dniu 19 grudnia 2023 roku.  
 
3) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Kierownika GZO o przedstawienie projektu uchwały 

w sprawie wspierania dzieci uzdolnionych. 
 
Kierownik GZO – wyjaśnił, iż jest to uchwała niezbędna w celu opracowania i przyjęcia uchwały                

w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uzdolnionym dzieciom                    
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i młodzieży pobierających naukę na terenie Gminy Fabianki, form i zakresu tej pomocy oraz 
trybu postępowania     w tych sprawach. 

 
Brak zapytań w dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym imiennym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”,                    
0 „przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XLII/429/2023 z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie 
przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 
pobierających naukę na terenie Gminy Fabianki”. (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
4)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Kierownik GOPS o przedstawienie projektu uchwały 

w sprawie dożywiania. 
 
Kierownik GOPS  – poinformowała, iż celem programu osłonowego pomoc gminy w zakresie 

dożywiania na lata 2024- 2028 jest udzielenie pomocy i wsparcia dzieciom i młodzieży 
znajdującej się znajdującej się w trudnej sytuacji życiowej. Program zakłada pomoc w formie 
posiłku dla dzieci i młodzieży z terenu gminy Fabianki, które wyrażają chęć zjedzenia posiłku. 
Takiej pomocy otrzymują na wniosek dyrektora szkoły, przedszkola. Taką pomoc mogą 
otrzymać bez konieczności przeprowadzenia wywiadu środowiskowego i bez wydania decyzji 
administracyjnej. Liczba dzieci dożywionych na wniosek dyrektora nie może przekroczyć 20% 
ogólnej liczby dzieci dożywionych na terenie gminy, w szkołach i przedszkolach. Pomoc 
finansowana będzie ze środków własnych gminy oraz dotacji otrzymanej w ramach programu 
wieloletniego posiłek w szkole i w domu. Dziękuję.  

   
Brak zapytań. 
 
Przewodniczący RG –zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym imiennym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XLII/430/2023 z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie 
ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy                  
w zakresie dożywiania na lata 2024-2028” . (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

5) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego.  
 
Kierownik GOPS – wyjaśniła, iż w projekcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania                         

i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego w Fabiankach zostały określone                         
w sposób ogólny zasady prowadzenia tego zespołu w oparciu o ustawę o przeciwdziałaniu 
przemocy domowej. 

Brak zapytań w zakresie projektu uchwały. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 
uchwałę Nr XLII/431/2023 z dnia 19 grudnia 2023 r. zmieniającą uchwałę w sprawie trybu                    
i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego                               
w Fabiankach. 
                                    (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
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6) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania                        
w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub zasiłku celowego na zakup 
żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych oraz określenia 
zasad zwrotu wydatków osobom i rodzinom objętym programem „Posiłek w szkole i w domu” 
na lata 2024-2028. 

 
Kierownik GOPS – wyjaśniła, iż zgodnie z programem posiłek w szkole i w domu, gmina udziela 

pomocy w formie posiłku, zasiłku celowego na zakup żywności lub posiłku. Osobom                                  
i rodzinom, które spełniają kryterium sytuacyjne, ale również kryterium dochodowe do 200% 
oraz odstępuje się od żądania zwrotu udzielonej pomocy w zakresie dożywiania do 200% 
kryterium dochodowego. Podwyższone kryterium dochodowe w zakresie dożywiania 
przyczyni się do zwiększenia kręgu osób potrzebujących pomocy, a także zostaną 
zabezpieczone potrzeby żywieniowe osób najbardziej potrzebujących, pomocy i wsparcia 
pomoc udzielona w zakresie dożywiania będzie finansowana w części ze środków własnych 
gminy, a także z dotacji otrzymanej w ramach programu wieloletniego posiłek w szkole                             
i w domu na lata 2024- 2028. 

Brak zapytań w zakresie projektu uchwały. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 
uchwałę Nr XLII/432/2023 z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania w formie 
posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub zasiłku celowego na zakup żywności 
albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych oraz określenia zasad 
zwrotu wydatków osobom i rodzinom objętym programem „Posiłek w szkole i w domu”                     
na lata 2024-2028.       
                                        (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
7)  
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały                      

Nr XLI/415/2023 z dnia 8 listopada 2023r. 
 
Kierownik Marciniak – wyjaśnił, iż w projekcie uchwały w sprawie określenia zasad 

przeprowadzenia naboru uzupełniającego wniosków o zawarcie umowy najmu lokali 
mieszkalnych w budynku wielorodzinnym w Chełmicy – Cukrowni budowanym w ramach 
Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN-Toruński” Sp. z o.o.  zostały wprowadzone zmiany  
z uwagi na wskazane uwagi przez Nadzór Wojewody. Przedmiotem uchwały jest zmiana 
określenia sformułowania nabór uzupełniający. Wykreślamy słowo uzupełniający w tytule 
uchwały oraz w § 1 i § 2. Korzystając z licznej obecności gości na dzisiejszej sesji poprosił                 
o rozpropagowanie w swoich środowiskach, sołectwach informacji o tym naborze, bo mamy 
jeszcze 12 lokali do rozdysponowania i być może znajdą się tutaj chętni mieszkańcy, którzy 
złożą wnioski. Podziękował 

Radny Wojciech Mosakowski – zapytał czy brak tych 12 najemców będzie blokował budowę tego 
obiektu? Czy blokuje rozpoczęcie tej inwestycji?  

Kierownik Marciniak – wyjaśnił, iż spółka pokryje tę partycypację na chwilę obecną a po 
uzupełnieniu tych najemców po naborze pozwoli później uzupełnić ten nabór.  

Wójt – poprosił o rozpowszechnienie tej informacji, ze mamy możliwość startowania w konkursie               
na mieszkanie czynszowe. Jest ich jeszcze 12.  

Brak dalszych zapytań w zakresie projektu uchwały. 
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Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 
uchwałę Nr XLII/432/2023 z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie zmiany uchwały                                    
Nr XLI/415/2023 z dnia 8 listopada 2023r.   
                               (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
8) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody                       

na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcom. 
 
Wójt – poinformował, że chodzi tutaj o część działki, którą wydzierżawia gmina, gdzie stoi Budka               

z kebabem naprzeciwko urzędu gminy.  
 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 
uchwałę Nr XLII/434/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu                
z dotychczasowym najemcom.   
                                         (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
9) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 

w Szpetalu Górnym.  
 
Wójt – wyjaśnił, iż uchwała dotyczy przejęcia drogi, którą nie tak dawno zakupiliśmy od komornika. 

Będzie to przedłużenie drogi będzie to łącznik między ulicą Wiślaną a ulicą Sadową. Na 
komisjach dokładnie określił, o kogo chodzi. Wiadomo, że jest RODO i niczego nie 
przedstawię, ale myślę, że wszyscy wiedzą, o którą drogę chodzi. Zapewne wszyscy radni 
pamiętają 2 lata do tyłu była  taka szumna sesja. Był na niej mieszkaniec, który nie mógł  
przyłączyć wody z tego względu, że wodociąg szedł przez prywatny teren i my tutaj też byliśmy 
bezsilni. Sąsiedzi się pokłócili, mówiąc to też językiem kolokwialnym i później był problem 
zrzucony również na Wójta. Dziękuję 

 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 
uchwałę Nr XLII/435/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej              
w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
10)  
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 

w Bogucinie.  
 
Wójt – wyjaśnił, że dotyczy to zakupu części działek z przeznaczeniem pod garaż dla jednostki 

ochotniczej straży pożarnej w Bogucinie. Działka ta jest przyległa do obecnej działki, gdzie 
znajduje się świetlico- remiza.  

 
Brak dyskusji. 
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Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 
uchwałę Nr XLII/436/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej              
w obrębie ewidencyjnym Bogucin, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
11) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                       
i Narkomanii na 2024 r. 

 
Pełnomocnik GKRPA – stwierdził, iż Rada Gminy zobowiązana jest do podjęcia gminnego 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii. 
Program taki składa się z 13 działów. Jest on opracowany zgodnie z wytycznymi Krajowego 
Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom, jak i ustawą o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Program ten został szczegółowo przedstawiony na 
komisjach.   

            
Brak zapytań w dyskusji. 
 
Przewodniczący RG - zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 15 „za”, 0 „przeciw”,                                    
0 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XLII/437/2023  w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2024r.                         
                                      (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
12) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Fabianki oraz warunków i 
zasad korzystania z tych obiektów. 

 
Kierownik GZO – poinformował, iż te przystanki, które zostały dodane, znajdują się na ostatniej 

stronie załącznika do uchwały. Przystanek przy dawnym SKR, a więc jest to Bogucin Rolmet 
oraz nowy przystanek dodany na wniosek rodziców dzieci zamieszkujących w Chemicy Małej. 
Zostanie zmieniony od 1 stycznia rozkład jazdy autobusów dowożących dzieci do szkół i 
ustanowiony przystanek w Chełmicy Kolonii. Jest to ujęte na geoportalu.  

 
Wójt – poinformował, że w uzupełnieniu wypowiedzi Kierownika pragnie nadmienić, iż zakres 

przystanków zostaje rozszerzony o nowe przystanki z uwagi na zgłoszone wnioski rodziców. 
Jeżeli chodzi o przystanek w Bogucinie, to tak jak już informował na komisjach dotyczy to 
ujęcia przystanków w ramach wprowadzonego porozumienia ze starostwem na realizację 
kursu autobusów  z Bogucina do Włocławka. W ramach porozumienia będziemy mieli 7 
kursów.  Uważa, że to bardzo dobre rozwiązanie i  takie miejscowości jak Stary Witoszyn, 
Nowy Witoszyn i Bogucin są na pewno usatysfakcjonowane, bo od lat nigdy tam transport 
publiczny nie funkcjonował. 

 
Brak zapytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 
uchwałę Nr XLII/438/2023 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Fabianki oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów.   
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(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
Ad.8 
 
Radny Wojciech Mosakowski – stwierdził, że jeszcze chciałby wrócić do programu Gminnej 

Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii. Poprosił aby Koordynator tej komisji 
powiedział czy komisja obserwuje wzrost liczby osób objętych działaniem komisji i problem 
alkoholizmu i narkomanii. Czy ten problem dynamicznie wzrasta czy nie? 

 
Pełnomocnik GKRPA – stwierdził, iż praktycznie utrzymuje się to wszystko na takim poziomie jak 

w roku poprzednim. Z problemem narkomanii jest bardzo mało zgłoszeń, bo jeszcze w naszym 
środowisku jest to temat, pewnego rodzaju tabu. Jeśli ktoś ma jakieś problemy z tym 
uzależnieniem, to korzysta we Włocławku albo dobrowolnie poddaje się terapii w innym 
miejscu. Zdajemy sobie sprawę, ze ma ten problem miejsce i stawiamy na profilaktykę.  Nie 
mamy konkretnych osób, którzy są uzależnieni z narkomanią. Co do alkoholu to tendencja jest 
spadkowa lecz wzrasta ilość interwencji domowych. Ilość osób zakłócających porządek w 
miejscu publicznym po spożyciu alkoholu i często dochodzą awantury domowe. 

 
Przewodniczący RG – stwierdził, że zapewne niebieskich kart przybywa?  
 
Pełnomocnik GKRPA – poinformował, że niebieskich kart było chyba w tym roku 5. Niebieskimi 

kartami zajmujemy się w zespole interdyscyplinarnym. 
 
Radna Ewa Szczepańska – zapytała czy to liczba ogólna kart czy to liczba wydanych tylko                          

w grudniu ? 
 
Pełnomocnik GKRPA – stwierdził, iż niebieskimi kartami to zajmujemy się w zespole 

interdyscyplinarnym, gdzie też jest członkiem tego zespołu i tu się zajmujemy łącznie                            
z przedstawicielami opieki społecznej kuratorzy, pedagodzy szkolni. W grudniu stwierdzono 5. 

 
Radny Krzysztof Górecki –  poinformował, że w dniu wczorajszym na skrzyżowaniu drogi krajowej 

z drogą powiatową i drogą gminną w miejscowości Kulin po raz kolejny doszło do poważnego 
wypadku samochodowego. Na szczęście nie ma ofiar śmiertelnych. Ale trzeba zaznaczyć,                
że jest to już kolejny w tym roku wypadek na tym skrzyżowaniu. Jest to skrzyżowanie bardzo 
niebezpieczne. Uważa, że jako Rada Gminy Fabianki powinniśmy wystąpić z wnioskiem                    
do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o pilne przebudowanie tego skrzyżowania. 
Być może utworzenie skrzyżowania o ruchu okrężnym być może zrobić to w porozumieniu                
z Radą Powiatu Włocławskiego i Radą Miasta Włocławek. Ale na pewno musimy podjąć jakieś 
kroki. Wie, że pan wójt już niejednokrotnie rozmawiał o tej sprawie, ale naprawdę musimy 
podjąć wszelkie kroki, żeby to skrzyżowanie zostało przebudowane, póki nie ma ofiar 
śmiertelnych i miejmy nadzieję, że nigdy do tego nie dojdzie.  

 
Wójt – poinformował, że na dzień 28 grudnia zaplanowane jest spotkanie z Dyrektorem GDDKiA. 

Między innymi w tej sprawie. Nie ma możliwości na dzień dzisiejszy na pewno przebudowy, 
ale przynajmniej będzie walczył o sygnalizację świetlną. 

 
Radna Ewa Szczepańska – przeprosiła ale zapomniała zapytać w trakcie dyskusji nad projektem 

uchwały w sprawie programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i miała zapytać, bo tutaj 
w punkcie takim czwartym forma realizacji programu. I nie wie, czy się nie dopatrzyła, czy po 
prostu tu nie ma tego zapisanego. Tutaj jest napisane, że formą realizacji programu jest 
przyznawanie uczniom jednorazowego stypendium Wójta Gminy Fabianki za osiągnięcia 
uzyskane w roku szkolnym, w którym składany jest wniosek. Ale tu chyba nigdzie nie ma 
napisane przez kogo te wnioski mają być, rozpatrywane.  

 
Kierownik GZO - tak jak zaznaczył, to jest dopiero pierwszy etap wprowadzenia tego programu. 

Tak stanowi prawo.  Najpierw musi być lokalny program, a dopiero w drugim etapie będzie 
przyjęta uchwała  wyszczególniająca tryb, formę i sposoby. I tam będzie też określone, kto 
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może składać wniosek. Najczęściej przyjmuje się, że to rodzic w imieniu dziecka lub dyrektor 
ewentualnie czy organizacje lub Rada Pedagogiczna. 

 
Radna Ewa Szczepańska -  stwierdziła, że kilka miesięcy do tyłu Komisja skarg i wniosków                       

na swoim posiedzeniu rozpatrywała taką skargę o elektroniczny rejestr aktów planowania 
przestrzennego. Chciała zapytać, czy zostało to uzupełnione do końca roku jak deklarowano?. 
Na jakim etapie jest to realizowane?.  

 
Wójt – poinformował, że jest to realizowane i do końca roku zostanie to uzupełnione.  
 
Ad.9 
 
Wójt – zaprosił wszystkich radnych i pozostałych gości za poczęstunek i jasełka do Bogucina. Niech 

te jasełka wprowadzą wszystkich w atmosferę świąt Bożego Narodzenia. Ze swej strony i w 
imieniu pracowników podziękował za merytoryczne podejście i przyjęcie budżetu. Jest to dla 
nas satysfakcjonujące, ale zobowiązuje też d konkretnej pracy. 

 
 Przewodniczący RG – skierował do mieszkańców w imieniu Rady Gminy Fabianki jak i własnym 

najlepsze życzenia dla wszystkim mieszkańców obserwujących obrady życząc zdrowych, 
pogodnych i radosnych świąt pełnych ciepła rodzinnego i takiego może cieplejszego 
spojrzenia i bardziej radosnego w przyszłość. A w  nowym roku życzy wszystkim zdrowia, 
radości, spełnienia, marzeń i właśnie tego optymizmu życiowego i wszystkiego dobrego.  

 
Ad. 10 
 
Przewodniczący RG Fabianki – zakończył obrady XLII sesji Rady Gminy w dniu 19 grudnia 2023 

roku. 
 
 
 
Protokołowała: 
podinsp. Anna Wodzyńska 
 
 


